
 

 

Møde: Bestyrelsesmøde, Viborg Rideklub 
 
 
Sted: Gl. Aarhusvej 272A, 8800 Viborg 
 
Dato: Den 5 August  2024 kl. 19.00 
 
Deltagere: Bruno Simonsen, Ingelise Christensen, Bo Poulsen, Niels 
Henrik Christensen, Lone Svenstrup Jensen, Gitte Krogh (afbud ), Ketil Sørensen, 
Christian Schou,Michael Ambrosius, Grethe Hassing  
 
 
 
Næste møde: Den 2. september  2024 Sted: Viborg Rideklub 
 
Referent: Ketil Sørensen 
 
 
1. Økonomi 
 
Vi skal forsætte videre af samme vej ifht. budget, for at nå et fornuftigt resultat i år. 
 
Det skal undersøges, om vi kan få penge for vores mødding (Niels undersøger). 
 
 
2. Orientering fra daglig leder 
 
     Økonomi, herunder status på bemandingssituationen, opstaldning,           
     Undervisning Og beholdning af elevdyr. 
     Stald/bygninger/foder. 
     Elevafdeling 
     Personale 
     Andet. 
 
Ferien er for de flestes vedkommende blevet afholdt, så der ikke bliver for 
meget der skal afholdes senere. 
 
Asta den nye beriderelev er startet lidt før end planlagt på VIR. 
Alberte er startet og skal være i staldområdet sammen med Esben og hjælpe 
med ud- og indluk. Hun kan også kan træde til i weekenden, hvis det bliver 
nødvendigt. 
 
Der er næsten fuld stald. Der er 1 plads i personalestalden, 2 i den blå elev-
stald (dog 2 heste på fold hos Kristian som skal hjem), 2 i den nye elevstald 
og 2 i ponystalden.  
 
Rideskoleflokken har haft det godt på sommergræs. Desværre er Daffodil 
blevet forfangen, og der skal beregnes 1/2 år inden hun er klar. 
 



 

 

Foderaftalen er låst fast indtil næste høst, efter aftale med Palle. 
 
Udendørsbanerne skal have en opfyldning i år, da de trænger. 
Flis og sand er blevet dyrere, flis kan vi få til samme pris, men sand koster 60 
kr + moms pr. ton. 
Der skal bruges 4 eller 5 træk = ca.180 tons sand. Der skal bruges ca. 50 ku-
bikmeter flis. 
 
Bestyrelsen prioriterer hestenes velfærd højt, og personalet påser at omgan-
gen med heste er korrekt og reglerne overholdes. Det vil blive påtalt, hvis det 
ikke overholdes. 
 
Senior-ridelejren. Prisen er måske blevet for høj, da der stadig mangler lidt til-
meldinger. Pt. er der 12 tilmeldte. Der plejer at være 15-16 stk.  
 
Der arbejdes stadig på et større arr. den 5. oktober med tilmelding. Der skal 
afsøges om der kan findes sponsorer til dette arr.  
 
 
3. Opfølgning  
 
Wrap og Halm aftaler. 
Hvis vi kan genforhandle en kontrakt til samme niveau i 2024 som i 2023, 
så skal vi være tilfredse.  
 
Mugsituationen i privat ponyrummet 
Døren er fortsat lukket meget af tiden. Den skal stå åben og der er også et 
skilt på døren. 
 
Distriksstævne august 
Der vil være uofficielt DM for beriderelver i dressur ved dette distrikts-
stævne. 
Distriktsmesterskabet for ponyer afvikles over 2 dage denne gang. 
Der skal laves en arbejdsdag inden stævnet og der bliver udarbejdet en li-
ste over ting der skal laves. 
Der er arbejdsdage mandag den 12/8 fra 17.00 - 22.00 og torsdag den 
15/8 fra 17.00 - 22.00. 
 
Cafeteriet holder åbent under stævnet  
Fredag 16-20 
Lørdag 08-20 
Søndag 08-18 
 
 



 

 

 
Status på kommunen:  
Der er blevet lavet en tinglysning på matrikel nr. 1DV, de 3 løbefolde. 
Vi afventer hvad Innovator siger omkring opsætning af hegn. 
 
Ingelise har haft fat i kommunen, men der er gået meget politik i det. 
Deres bedste råd er at lade den ligge lige nu.  
Der bliver opfulgt til næste møde. 
 
4. Henvendelse: 
 
Til Viborg Rideklub 
Til orientering. 
  
Som I kan se, bor vi i Kolbækområdet. Her går man igang med at udstykke 38 byg-
gegrunde til salg til boligbyggeri, og mon ikke der med tiden kommer flere til. 
Da Koldingvej og forlængelsen heraf, Kolbæk Marken ender som blind vej, vil det 
alt andet lige medføre et stigende trafikpres på vejen. Der er godt nok en ”smutvej” 
ind til området fra Vejlevej, så man kan undgå det stykke af Koldingvej, der går forbi 
Jer, men samme vej kan være noget af en prøvelse, når man skal ud af områ-
det først på formiddagen eller ved fyraftens tid. 
Jeg har rettet henvendelse til Viborg Kommune for at høre om der er planer, eller 
mulighed for at komme til og fra området her af andre veje, og nævnt tre mulighe-
der, så i stedet for en blind vej, så evt til Vejlevej, NonBo området eller Egeskovvej. 
Jeg har som beboer her, når der er ærinder til Viborg by, bemærket at jeg af og til 
ser trafik med heste over Koldingvej og også ad Koldingvej, og ydermere er vejen 
jo ikke særlig bred og uden cykelsti eller fortov, så en markant stigende trafik-
mængde eller vel ikke det bedste for Jer heller. Det har jeg også tilladt mig at be-
mærke til kommunen. 
Om der kommer noget ud af det ved jeg ikke, men nu må vi se, hvad respons der 
bliver. 
 
5. Bestyrelsesforsikring 
 
Der er talt med Top Danmark omkring en bestyrelsesforsikring. Den koster 
1.600 kr. om året.  
Der er besluttet at klubben køber en sådan forsikring. 
 
 
6. Orientering fra udvalg 
 
Stævneudvalg: Gitte 
Se punkt 3. Maria Sigby og Heidi Broberg hjælper med sponsorgaver og             
maling af dommertårn. 
Cafeterieudvalg:  Christian 
Der er pt. 2 medlemmer, Ketil melder sig til udvalget. 



 

 

Udvalg til indkøb af foder, halm, wrap o.l.: Bo og Bruno 
Se. Punkt 3 
Bygnings- og vedligeholdelsesudvalg: Bruno og Michael 
Ponyudvalg: Lone  
Der er gang i lejrene. 
Sponsorudvalg: Ingelise og Ketil 
Der er sendt en ansøgning til AP Møller fonden, Real Dania- Vores sted, 
en udestue.  
Kommunikationsudvalg: Intet nyt 
Sportsudvalg: Intet nyt 
Skovudvalg: Intet nyt 
 
7. Dyrevelfærd 
 
Jeg kunne godt tænke mig en dialog bordet rundt, hvorvidt vi som klub og opstald-
ningssted overfor opstaldere skal håndhæve regler for hestehold Bekendtgørelse 
om dyrevelfærdsmæssige mindstekrav til hold af heste (retsinformation.dk). Jeg 
sigter her efter det med folde, hvor det i kapitel 6 hedder minimum 2 timer ude af 
boksen mindst 5 dage om ugen. 
  
Skal vi håndhæve dette aktivt og give opstaldere påbud – i sidste ende opsige hvis 
det ikke overholdes? 
 
Ifølge bekendtgørelsen jf.lov om hestehold, skal heste/ponyer på fold eller motione-
res mindst 2 timer om dagen mindst 5 dage om ugen. Medmindre andet er aftalt 
med fx. dyrlæge o.lign. 
 
8. Løse hunde  
 
Der står i ordensreglementet, at hunde skal føres i snor på området. Dette 
skal overholdes aht. Sikkerhed. 
 
 
9. Eventuelt 
 
Ikke noget under evt. 


